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    Protokół Nr LX  

z obrad LX sesji Rady Gminy z dnia 27 sieprnia 2018 r.  

 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 11: 00  w Szkole Podstawowej w Bychlewie. 

 

Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych – nieobecny radny 

to: P. Rychłowski. Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji uczestniczyli 

sołtysi obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. nr 2, dyrektorzy szkół z terenu gminy Pabianice 

obecni zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 3 do protokołu,  przedstawiciele Urzędu 

Gminy: Wójt Gminy H. Gajda,  W-ce Wójt Gminy R. Figiel, radca  prawny mec. A. Jankowski.  

 

 

Ad. pkt 1. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, który powitał przybyłych i 

stwierdził prawomocność obrad. 

 

Ad. pkt 2. 

 

Do protokołów z LVII, LVIII i LIX sesji Rady Gminy uwag nie wniesiono. Protokoły zostały przyjęte 

w głosowaniu 11 głosami za, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu, 1 osoba wstrzymała się od 

głosu.  

 

 

Ad. pkt 3. 

 

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, do którego Wójt Gminy wnioskował o 

wprowadzenie projektów uchwał w sprawach: 

 

- utworzenia odrębnego obwodu głosowania  

- zmian w budżecie gminy Pabianice Pabianice na 2018 r.  polegającą na zwiększeniu środków 

finansowych o kwotę  100 tys. zł. Środki mają być przeznaczone na zwiększenie dotacji do wymiany 

starych pieców węglowych na nowe proekologiczne.  

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał do głosowania pierwszy wniosek Wójta o włączeniu do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania,  za którym  rada opowiedziała 

się w głosowaniu jednomyślnie.  

Za wprowadzeniem do porządku obrad drugiego  zgłoszonego przez Wójta projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy rada opowiedziała się również w głosowaniu jednomyślnie. 

Porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty w głosowaniu i przedstawia się w sposób zapisany 

poniżej: 

1. Otwarcie obrad LX sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z LVII, LVIII i LIX sesji  Rady Gminy Pabianice. 
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3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Informacja Przewodniczących o pracy Komisji między sesjami. 

5. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

7. Informacja o stanie przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2018/2019. 

 

8. Przyjęcie informacji o stanie  realizacji inwestycji gminnych zapisanych w budżecie gminy.  

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ uchwalenia Statutu Gminy Pabianice – Uchwała Nr LX/A/2018 

b/ obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej – Uchwała Nr LX/B/2018  

c/ określenia wysokości i zasad przyznawania diet radnym Rady Gminy Pabianice i sołtysom  Gminy 

Pabianice – Uchwała Nr LX/C/2018  

d/ uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pabianice dla 

terenu obejmującego część wsi Porszewice – Uchwała Nr LX/D/2018 

e/ zmieniająca uchwałę Nr XXXVII/335/2017 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 marca 2017 r. w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXXI/285/2016 Rady Gminy Pabianice z dnia 28 listopada 2016 r. w sprawie 

przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice – 

Uchwała Nr LX/E/2018  

f/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr LX/F/2018 

g/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr LX/G/2018 

h/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr LX/H/2018 

i/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr LX/I/2018 

j/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr LX/J/2018 

k/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr LX/K/2018 

l/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr LX/L/2018 
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Ł/ utworzenia odrębnego obwodu głosowania – Uchwała Nr LX/Ł/2018  

M/ zmian w budżecie gminy Pabianice polegająca na zwiększeniu środków finansowych o kwotę  100 

– Uchwała Nr LX/Ł/2018  

N/zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pabianice uchwalonej Uchwałą Nr L/461/2018 

Rady Gminy Pabianice z dnia 15 stycznia 2018 r. – Uchwała Nr LX/N /2018  

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

11. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad sesji.  

Ad. pkt 4. 

Przewodniczący Komisji przedłożyli informacje o pracy Komisji między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Samorządowo Społecznej i Organizacyjnej J. Błoch poinformował, że Komisja 

między sesjami odbyła dwa posiedzenia, z których jedno było wspólne z pozostałymi Komisjami Rady 

Gminy w temacie omówienia statutu gminy Pabianice i omówienia kosztów funkcjonowania systemu 

odbioru odpadów komunalnych. Drugie posiedzenie  Komisja odbyła samodzielnie w temacie oceny 

przygotowań placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego oraz omówienia 

materiałów na najbliższą sesję rady gminy. Komisja dokonała wyjazdu do wszystkich szkół na terenie 

gminy Pabianice. Przewodniczący w imieniu Komisji podziękował dyrektorom szkół za przygotowanie 

placówek do rozpoczęcia  nowego roku szkolnego. Jednocześnie stwierdził, że szkoły uważa za dobrze 

przygotowane, cieszy fakt, że rozpocznie się rozbudowa szkoły w Petrykozach, a także budowa sali 

gimnastycznej w Pawlikowicach.  

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju poinformowała, że Komisja, której 

przewodniczy   odbyła dwa posiedzenia , jedno wspólne z pozostałymi Komisjami w temacie jak wyżej, 

drugie natomiast w temacie analizy działań Gminy w zakresie rozbudowy wodociągów i 

kanalizacji, omówiła  także materiały na sesję. Poza tym Komisja po zapoznaniu się z informacją 

w temacie realizacji Programu dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska 

do likwidacji lokalnych kotłowni lub palenisk węglowych i zastąpienie ich przez źródło o 

wyższej sprawności wytwarzania, przyjęła wniosek o zmianę uchwały w sprawie zasad udzielania 

dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska do 

likwidacji lokalnych kotłowni lub palenisk węglowych i zastąpienie ich przez źródło o wyższej 

sprawności wytwarzania, głównie w zakresie dokumentów składanych wraz z wnioskiem oraz 

terminu składania wniosków. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska  poinformował, że Komisja, której 

przewodniczy również odbyła dwa posiedzenia, jedno wspólne, drugie  natomiast dotyczyło  

przyjęcia informacji o realizacji planowanych inwestycji i remontów na terenie Gminy 

Pabianice. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja Rewizyjna 

odbyła kontrolę  w zakresie utrzymania sprawności hydrantów i działań podejmowanych w 

zakresie bezpieczeństwa przeciwpożarowego. Komisja po dokonanej kontroli wypracowała 

zalecenie  o sporządzanie protokołów   z dokonanych  okresowych przeglądów hydrantów na terenie 

gminy.  

 

Ad. pkt 4.  

 

Wójt Gminy przedłożył informację o pracy Urzędu Gminy od ostatniej sesji.  

Informacja przedkłada się w sposób zapisany poniżej: 

„INFORMACJA WÓJTA GMINY PABIANICE O PRACY MIĘDZY SESJAMI 

Lipiec – sierpień 2018 r. 

W zakresie utrzymania dróg gminnych 

1. Zakończono i odebrano inwestycję drogową pn; „Nakładka asfaltowa na drodze gminnej nr 

108274E na  odcinku Bychlew - Jadwinin”            .        

2.  Przeprowadzono  drugie postepowanie  przetargowe na  zadanie inwestycyjne pn; 

„Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Piątkowisko od drogi powiatowej nr 4911E do 

granicy z gminą Dobroń”  wyłoniono wykonawcę robót i podpisano umowę na ich wykonanie.  

W chwili obecnej   trwają  roboty związane z przebudową  przedmiotowej drogi. 

3. Zamontowano  3 szt. wiat autobusowych w miejscowości Porszewice – 2 szt. i w 

miejscowości Świątniki – 1 szt.                  

4. Uzupełniano ubytki w nawierzchniach dróg przy użyciu  kruszywa drogowego , masy 

asfaltowej na zimno z wykorzystaniem ciągnika i przyczepy  oraz robotników drogowych.  

5. .Porządkowano  pobocza dróg gminnych polegające na zbieraniu  śmieci i odpadów 

komunalnych.  

6. Dokonano wycięcia 2 szt drzew rosnących w pasie dróg  gminnych w miejscowości Górka 

Pabianicka i  Pawlikowice zgodnie z podpisaną wcześniej umową i uzyskanym zezwoleniem 

ze Starostwa Powiatowego.    

7.  Wykaszanie  pobocza dróg przy  użyciu  kosiarki ciągnikowej i kos spalinowych.    

8. Wykonano dokumentację projektową  na zamontowanie progów zwalniających w obrębie 

szkoły  w miejscowości Petykozy. 

9. Uzgadniano na bieżąco dokumentacje projektowe w zakresie prowadzenia robót w pasie 

drogowym i umieszczenia urządzeń nie związanych z funkcjonowaniem drogi. 
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10. Wydawano decyzje na zajęcie pasa drogowego drogi publicznej w związku z 

umieszczeniem urządzenia obcego nie związanego z funkcjonowaniem drogi. 

11 Wydawano decyzje na lokalizację  i urządzenie zjazdu z drogi gminnej do nieruchomości. 

13. Wykonywano inne czynności związane z bieżącym utrzymaniem dróg na terenie gminy 

Pabianice oraz wykonywano prace biurowe związane z funkcjonowaniem Referatu Dróg i 

Planowania Przestrzennego w Urzędzie Gminy Pabianice. 

 

W zakresie planowania przestrzennego 

 Przeprowadzono 7 spraw z zakresu opiniowania wstępnych projektów podziału 

nieruchomości. 

 Przeprowadzono 58 spraw z zakresu wystawienia wypisów i wyrysów, zaświadczeń 

z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  

 Przeprowadzono 11 spraw z zakresu inne (wyjaśnienia interpretacje, opinie, wnioski, 

akty prawne dotyczące planowania i zagospodarowania przestrzennego oraz spraw 

budownictwa).  

 Prowadzono czynności wynikające z przeprowadzanych procedur planistycznych 

w związku z uchwalaniem zmiany studium i planów miejscowych. 

Obecne etapy: 

1. Porszewice  - zakończono procedurę. Projekt przekazany na sesję. 

2. Piątkowisko – projekt wyłożony do publicznego wglądu.  

3. Górka Pabianicka – projekt wyłożony do publicznego wglądu. Projekt oczekuje na 

decyzję Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie zmiany przeznaczenia 

gruntów rolnych na cele nierolnicze. 

4. Świątniki  – zmiana uchwały o przystąpieniu.  

5. Rydzyny – etap opracowywania wstępnego projektu planu w oparciu o złożone 

wnioski.   

6. Porszewice - etap opracowywania wstępnego projektu planu w oparciu o złożone 

wnioski.   

7. Bychlew – etap opracowywania wstępnego projektu planu w oparciu o złożone 

wnioski.   

 

W zakresie gospodarki wodno-ściekowej 

 

1. Wydano 35 szt.  warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej  
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            ( ogółem 120 w roku 2018)  oraz 14 szt. warunków  przyłączenia się do  

            sieci kanalizacji sanitarnej ( ogółem 45 w roku 2018) 

2. Trwają prace budowlane – sieci wodociągowych oraz przygotowano SIWZ na budowę 

            sieci kanalizacji sanitarnej w Jadwininie. 

3. Zakończono przyjmowanie wniosków o dofinansowanie budowy przyłączy  

            kanalizacyjnych i przydomowych biologicznych oczyszczalni ścieków.   

            Kwota realizacji budowy PBOŚ – 31 wniosków na kwotę 419 809,38 zł, kwota wsparcia 

z budżetu Gminy wyniosła 199 327,38 zł.  

            Kwota realizacji budowy PK 23 wnioski na kwotę 156 765,40 zł, kwota wsparcia z  

            budżetu Gminy wyniosła 88 814,35 zł. 

4. Przygotowano PFU na budowę instalacji fotowoltaicznej. 

 

W zakresie gospodarki nieruchomościami: 

 

1. Wydano 5 decyzji podziałowych, 

2. Wykonano 100 szt. wypisów z rej. gruntów do celów służbowych, 

3. Wydano 11 zawiadomień o nadaniu nr posesji i zaprojektowano szt.100 numerów 

posesji, 

4.         Wykonano 20 szt. wypisów z KW do celów służbowych, 

5. Wprowadzono  do rejestru  21 szt. aktów notarialnych, 

6.  80 spraw różnych  dot. rozgraniczeń nieruchomości, podziałów nieruchomości,  

             numeracji posesji,  zaświadczeń o osobistym prowadzeniu gospodarstw rolnych, 

zeznań świadków dot. pracy w gospodarstwie rolnym u rodziców, zamiany gruntów, scaleń,  

klasyfikacji gruntów, zwrotu prawa własności bądź użytkowania wieczystego  za mienie  

             pozostawione poza granicami kraju.  

 

W zakresie działalności gospodarczej i rolnictwa 

 

1. Przyjęto i wprowadzono 31 szt wniosków o  wpis  do CEIDG, 

2. Wydano 4 szt. zezwoleń na sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych 

 

W zakresie gospodarki gruntami: 

 

1. Wydano 11 decyzji ustalających opłatę adiacencką dla wsi Piątkowisko i Kudrowice z 

tytułu wybudowania sieci kanalizacyjnej. 

2.  Został zawarty akt notarialny 5302/2018 - wykup działek 661/16, 661/15 i 347/15 

             w Piątkowisku pod drogę 

 

W  zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi 

 

1.     Przyjęto i wprowadzono do programu  18 deklaracji; 

2.     Zaksięgowano 14 481,80  zł.   z tytułu wpłat za  gospodarowanie odpadami komunalnymi; 
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3.     Sporządzono  2 postanowienia; 

4.   Sporządzono 320 upomnień; 

5.   Wystawiono 2 tytuły wykonawcze; 

6.   Wydano decyzje zezwalającą na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych z ternu gminy Pabianice; 

7.   Sporządzono 3 umowy o udzielenie dotacji z budżetu gminy na likwidację pokryć 

dachowych zawierających azbest  

8.   Kontrola w terenie w zakresie przestrzegania  ustawy o utrzymaniu czystości i porządku na 

terenie gminy Pabianice ( dzikie wysypisko śmieci w Gorzewie). 

 

W zakresie ochrony środowiska 

 

1.        Przeprowadzono 23 postępowań związanych z wydaniem zezwoleń lub zaświadczeń w  

           sprawie wycięcia drzew. 

2.        Wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji o wycinkę drzew na terenie Grupowej 

oczyszczalni ścieków w Łodzi. 

3.        W ramach Programu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji 

z zakresu ochrony środowiska do likwidacji lokalnych kotłowni lub palenisk węglowych i 

zastąpienie ich przez źródło o wyższej sprawności wytwarzania ciepła zostały złożone 45 

wnioski na łączną kwotę dofinansowania 535 236,81 zł. 

 

W zakresie oświaty, kultury i sportu  

 
1. W miesiącu lipcu i sierpniu z usług opiekunów dziennych zatrudnionych przez gminę 

korzystało dziesięcioro dzieci. Jest to maksymalna liczba dzieci, jaka może być objęta 

opieką. 

                   

2. 28 sierpnia br. Przeprowadzone będzie postępowanie egzaminacyjne na stopień 

nauczyciela mianowanego nauczyciela ze Szkoły Podstawowej w Pawlikowicach. 

 

3. Przeprowadzono otwarty konkurs ofert na dziennego opiekuna dla dzieci z terenu Gminy 

Pabianice. W wyniku tego konkursu wyłoniono jednego opiekuna, który od września 

przejmie opiekę nad grupą od 5 do 8 dzieci z terenu gminy. 

 

4. W sierpniu br. w Kuratorium Oświaty odbyły się 4 dyplomowania nauczycieli ze Szkoły 

Podstawowej w Bychlewie i Szkoły Podstawowej z Petrykóz.  

 

5. Przyznano dofinansowanie Szkole Podstawowej w Bychlewie w związku ze  złożonym 

wnioskiem do MEN w sprawie zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej z 0,4 % 

rezerwy roku 2018 z tytułu dofinansowania wyposażenia w pomoce dydaktyczne 

niezbędne do realizacji podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych. 

 

6. W lipcu 2018 r. wnioskowano do Kuratorium Oświaty w Łodzi o dofinansowanie 

pracodawcom kosztów kształcenia 3 młodocianych pracowników. Łączna kwota  

przekazania z środków Funduszu Pracy wyniosła 15 429,18 zł. 
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7. Przeprowadzono otwarty konkurs ofert na dowóz uczniów niepełnosprawnych z terenu 

Gminy Pabianice. W wyniku tego konkursu wyłoniono przewoźnika, który od września 

przejmie opiekę i dowozy dla 3 uczniów z terenu gminy. 

 

8. Przeprowadzono zamówienie publiczne na dowóz uczniów do szkół na terenie Gminy 

Pabianice w roku szkolnym 2018/2019. Wpłynęła jedna oferta – firmy Autokarczyk 

Sławomir Tokarczyk, na kwotę 297 000 zł. 

 

9. Trwa postępowanie na wybór wykonawcy projektu budowlanego rozbudowy Szkoły 

Podstawowej w Pawlikowicach o wartości poniżej 30 000 euro – czekamy na oferty.  

 

10.  W postępowaniu o zamówienie publiczne w trybie przetargu nieograniczonego na 

rozbudowę Szkoły Podstawowej w Petrykozach o salę gimnastyczną i sale dydaktyczne, 

wpłynęły dwie oferty, na kwoty: 6 686 521,94 i 7 095 870,00 zł. Zaplanowane środki w 

budżecie wynoszą 5 500 000 zł. Należy podjąć decyzję, czy Rada Gminy dołoży dodatkowe 

środki na rok 2019 czy postępowanie zostanie unieważnione.  

 

Wykorzystanie świetlic wiejskich z terenu Gminy Pabianice w kwietniu 2018 r. 

1. Świetlica wiejska w Koninie 

 Spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa : Carpe Diem, OSP 

w Koninie, KGW Konin-Majówka; 

 Spotkanie szkoleniowo- organizacyjne dla w zakresie przygotowań do eliminacji 

powiatowych konkursu OTWP 2018 ; 

 Wynajem sali na potrzeby organizacji imprez prywatnych: 13-17.08.2018,  17-20.08; 

2. Świetlica wiejska w Jadwininie 

 spotkanie organizacji społecznych działających na terenie sołectwa ( KGW, rada 

sołecka); 

 wynajem sali na potrzeby organizacji imprez prywatnych: 13-16.07,  24-27.08.2018; 

3. Świetlica wiejska w Hermanowie 

 w każdy czwartek miesiąca w godz.18-20.00 świetlica dostępna dla mieszkańców 

Hermanowa – osoby odpowiedzialne za utrzymanie porządku i czystości panowie 

Modrzejewski i Strzemecki 

 Wynajem na potrzeby organizacji imprez prywatnych 24.08-27.08.2018; 

4. Dom Ludowy w Bychlewie 

 śr w godz. 17-18 odbywają się zajęcia fitness dla mieszkańców; 
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 wt, czw 15.30-20.30 zajęcia z kapelą oraz ZPIT „ Bychlewianka” ( 4 grupy zespołu) z 

przerwami związanymi z wakacjami i wyjazdami poszczególnych grup; 

 Wynajem na potrzeby organizacji imprez prywatnych 10 – 13.08.2018 r. 

5. Obiekt sportowy w Piątkowisku 

 wynajem obiektu na potrzeby organizacji imprez prywatnych : 06 – 09.07.2018 

 Zebrania Zarządu LKS „ Orzeł” Piątkowisko 

 Pn-pt 15.30-20.00 – spotkania organizacyjne i treningowe drużyn młodzieżowych i 

drużyny seniorów, z przerwą wakacyjną. 

6. Świetlica wiejska w Woli Żytowskiej 

 w pon/śr/pt w godz. 18.15-20.15 Aerobik / Gimnastyka ogólnorozwojowa 

 pn/śr/pt w godz. 15.30-20.30 Świetlica ogólnodostępna dla mieszkańców gminy. 

 spotkanie organizacji społecznych działających na terenie sołectwa. ( KGW, Rada 

sołecka) 

7. Obiekt sportowy w Bychlewie 

 pn-pt godz. 15.00-20.00 spotkania organizacyjne, oraz treningowe drużyn piłkarskich 

młodzieżowych oraz drużyny seniorów, z przerwą wakacyjną. 

W zakresie pozyskiwania środków zewnętrznych: 

1. Wniosek na dofinansowanie projektu pn. „Rozbudowa i doposażenie Gminnego Domu 

Kultury w Bychlewie gm. Pabianice” złożony przez Gminę Pabianice uzyskał pozytywną ocenę 

formalną. Trwa ocena merytoryczna. 

2. Trwa opracowanie końcowego wniosku o płatność z realizacji projektu pn. "Gmina Pabianice 

zapewnią dobrą jakość edukacji w Szkole Podstawowej w Bychlewie", termin rozliczenia mija 

30.08.2018 r.  

3. Trwa przygotowanie Dożynek Powiatowo-Gminnych, które zaplanowano na 02.09.2018 r.  

4. Przeprowadzono przetarg na budowę placów zabaw na terenie Gminy w ramach 

dofinansowania z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. W związku z brakiem ofert 

przygotowywana jest procedura zamówienia z wolnej ręki. 

5. Dzięki wsparciu pracownika Urzędu podpisane zostały dwie umowy o dotację dla 

stowarzyszeń z terenu Gminy tj. z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach konkursu 

organizowanego przez LGD BUD-UJ Razem na budowę miejsca rekreacji w Piątkowisku przy 

OSP - kwota 15 tys. zł i na dofinansowanie organizacji Festiwalu POLKA w 2018 r. ze środków 
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Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego na kwotę 40 tys. zł.  

 

Ponadto Wójt poinformował, że jest potrzeba wyasygnowania środków finansowych w kwocie 1,5 mln. 

zł.  , która jest  kwotą brakującą do podjęcia rozbudowy szkoły w Petrykozach. W budżecie gminy mamy 

na ten cel zabezpieczoną kwotę 5 mln. zł. Po ogłoszonym przetargu w  związku z rosnącymi cenami 

prowadzonych inwestycji  okazało się, że taka kwota jest niezbędna, aby przystąpić do budowy.  

Jeśli dziś rada skłoniłaby się do tego, w miesiącu wrześniu br.  można zwołać sesję nadzwyczajną w tej 

sprawie w celu podjęcia uchwały o zwiększeniu środków finansowych na ten cel.  

Następnie Wójt zaprosił wszystkich na dożynki powiatowe, które odbędą się 2 września br. na obiekcie 

sportowym w Piątkowisku.  

Po przedłożonej informacji Wójta  Gminy głos zabrali”  

Radny A. Skawiński chciał wiedzieć, czy Urząd Gminy dysponuje już protokołem 

pokontrolnym z przeprowadzonej w Urzędzie Gminy Pabianice kontroli Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, która miała miejsce w ostatnich miesiącach br.  

Wójt odpowiedział, że protokół pokontrolny  nie został jeszcze przekazany do Urzędu Gminy 

Pabianice  

Radny Ł. Drewniak zabierając głos odniósł się do informacji Wójta w kwestii wyłożenia do 

wglądu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dot. Górki Pabianickiej i 

trwających uzgodnień z Ministerstwem Rolnictwa w sprawach związanych z planem. Chciał 

wiedzieć czy taki stan rzeczy nie koliduje z faktem wyłożenia już do wglądu planu i czy już 

Urząd Gminy powziął jakąkolwiek informację z Ministerstwa Rolnictwa w w/w sprawie.  

Wójt odpowiedział, że zasięgnie informacji na powyższe u merytorycznego pracownika Urzędu 

Gminy.  

Po informacji Wójta  sołtys wsi Rydzyny K. Helbik nawiązała do sprawy dot. badań pomiaru 

hałasu w Rydzynach przy trasie S-8 . Przeprowadzona analiza wykazała, że jedynie w dwóch 

punktach zostały przekroczone dopuszczalne parametry.  

Sołtys pytała, czy będą przeprowadzane jeszcze dodatkowe analizy, ponieważ takie 

przekroczenia występują zdaniem mieszkańców w wielu innych punktach. Sprawa dotyczy 

szerszej grupy mieszkańców. 

Wójt  odpowiadając poinformował, że została już wykonana analiza pomiaru hałasu, po 

uprzednim wystawieniu zlecenia, koszty zostały poniesione. Jeżeli miałaby być jakaś 

dodatkowa analiza wykonywana to prawdopodobnie należałoby wystawić ponowne zlecenie i 

ponieść dodatkowe koszty.  

Następnie radca prawny Urzędu Gminy A. Jankowski w uzupełnieniu poinformował, że 

pomiary zostały przekazane do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, który winien   

przekazać je  do Starostwa Powiatowego. Czy w ramach tego pomiaru będą przeprowadzane 

jakieś dodatkowe pomiary to kwestia otwarta Starostwa Powiatowego.  

Na ten moment nie ma natomiast podstaw, by gmina wykonywała jakieś  dodatkowe pomiary.  
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Ad. pkt 6.  

 

W punkcie interpelacje, wnioski i zapytania,  radny Ł. Drewniak zgłosił wnioski w sprawach: 

- naprawy nawierzchni drogi w „Górce Poduchownej” od posesji nr 48 do posesji nr 52 , gdzie 

po sierpniowych ulewach nawierzchnia bardzo ucierpiała. Koniecznym byłoby utwardzenie jej 

kruszywem.  

-przypomniał, że w miesiącu kwietniu br. składał na sesji  wniosek o zamontowanie progów 

zwalniających przy Szkole Podstawowej w Petrykozach i przy ośrodku zdrowia w Petrykozach, 

do tej pory w tej sprawie nic się nie zadziało. Oczekuje realizacji wniosku.  

- radny nawiązując  do sprawy budowy masztu telefonii komórkowej w Górce Pabianickiej i „ 

walki mieszkańców Górki Poduchownej”  sprzeciwiających się budowie tej inwestycji zapytał 

Wójta, czy gmina podjęła  jakiekolwiek kroki by pomóc mieszkańcom w tej sprawie i prosi o 

zablokowanie tej inwestycji. Radny poinformował, że w miesiącu kwietniu br. firma budująca 

maszt otrzymała zezwolenie ze Starostwa Powiatowego na jego posadowienie. W trakcie 

budowy dokonała zniszczeń urządzeń melioracyjnych, sytuacja stała się bardzo poważna, 

ponieważ rolnicy nie mogą wyjechać w pole sprzętem obciążonym (jest mokro). Radny zwrócił 

się do Wójta Gminy o interwencję w tej sprawie i pomoc mieszkańcom, poinformował że 

Starostwo Powiatowe jak wyraził „umywa ręce”  

Radny A. Skawiński zwrócił się z pytaniem  w sprawie zamontowania a progów zwalniających 

i oznakowania przy SP w Pawlikowicach, nadmienił, że niedawno ktoś uszkodził sobie 

samochód w tym miejscu. Radny wnioskował o dokładne sprawdzenie przed odbiorem czy 

inwestycja ta została wykonana zgodnie z przepisami prawa łącznie z usytuowaniem  znaków 

od tej wysepki . 

 

Ad. pkt 7. 

 

Informację o stanie przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2018/2019 

przedstawiła podinspektor E. Stankiewicz. Informacja stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

 

Po przedstawieniu powyższej informacji głos zabrała W-ce Przewodnicząca Rady, która 

wyraziła chęć podzielenia się spostrzeżeniami i odczuciami w związku z lustracją placówek 

przez Komisję Samorządowo-Społeczną i Organizacyjną w dniu 24 sierpnia br. Zauważyła, że 

trudno mieć zastrzeżenia do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego, czy szkoły w Bychlewie, ale ma 

pewne uwagi do szkoły w Pawlikowicach i Petrykozach. Odnosząc się do szkoły w 

Pawlikowicach zauważyła, że remont tzw. Domu Nauczyciela wciąż trwa, jednak radni 

uzyskali zapewnienie, że do września się zakończy. Obejrzano także boisko. Ogólnie można 

stwierdzić, że warunki są zadowalające. Jednak warunki dla dzieci w szkole w Petrykozach są 

złe. Biblioteka została wyprowadzona z budynku, niemniej jest nadal bardzo ciasno. Klasa po 

bibliotece jest bardzo wąska, kolejna klasa nie ma okna, dlatego dzieci będą uczyć się przy 

świetle sztucznym. Są tam bardzo trudne warunki do pracy. Nie ma też miejsca dla 
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zainstalowania pomocy naukowych, gdyby takie były. Zwróciła także uwagę, że dowozy i 

odwozy uczniów odbywają się o jednej godzinie, jednak dzieci kończą zajęcia o różnych 

godzinach, a kosztem świetlicy są oddziały przedszkolne. Swoją wypowiedź podsumowała 

stwierdzeniem, iż dobrze, że będzie sesja nadzwyczajna w sprawie zarezerwowania środków 

na rozbudowę szkoły. 

 

Do powyżej rozpoczętego tematu własną uwagę zgłosił radny J. Błoch. Radny zauważył, że 

mimo problemów i trudności placówki są dobrze przygotowanego przez dyrektorów. Wiedząc 

o trudnościach lokalowych szkoły Rada obrała właściwy kierunek, tj. decyzję o rozbudowie 

szkoły. Dodał, że dyrektorom szkół należy podziękować. 

 

Z kolei sołtys wsi Rydzyny K. Helbik uważała, że Rada zrobiła wielki błąd, że nie podjęła 

decyzji o rozbudowie szkoły wcześniej. 

 

W tym miejscu głos zabrała dyrektor szkoły w Petrykozach, o której była mowa, Pani 

Bogusława Piątkowska. Dyrektor stwierdziła, że nie czuje się urażona, ani skrytykowana. 

Porównując stan obecny do stanu sprzed lat to jest ogromny postęp. Zauważyła, że reforma 

wszystkich zaskoczyła, stąd działania podejmowane obecnie, o których wspomniała. 

Zauważyła problem jaki jest obecnie. Do starego budynku dobudowano nową część, która 15 

lat temu wydawała się wystarczająca. Obecnie nie jest to wystarczające, szczególnie, że klasy 

są liczne. Dlatego podziękowała, za planowaną sesję nadzwyczajną, na której mają być 

przeznaczone środki na rozbudowę szkoły. Niemniej potwierdziła, że szkoła jest przygotowana 

do nowego roku szkolnego. 

 

W tym miejscu głos zabrał Przewodniczący Rady, który odniósł się do wypowiedzi sołtys K. 

Helbik. Nie zgodził się ze stwierdzeniem, że Rada nic nie zrobiła w sprawie szkół. Rada wraz 

z Wójtem podejmowała wiele działań by unowocześnić szkoły, również po wejściu w życie 

reformy oświaty. Uważał, że został włożony duży wysiłek by przygotować szkoły do nowego 

roku. 

 

Z kolei radny A. Wąsat zauważył, że podczas wizytacji szkół przez Komisję Samorządowo-

Społeczną poinformowano, że był taki okres, że w szkole w Pawlikowicach było 40 uczniów, 

co groziło zamknięciem placówki. Nie można było przewidzieć, że budownictwo 

jednorodzinne będzie się rozwijało, będą przybywali nowi mieszkańcy i będzie wyż 

demograficzny. 

 

Sołtys odniosła się do powyższych wypowiedzi. Zauważyła, że chodziło jej o to, że szkoła w 

Petrykozach została zapomniana. 
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Również radny K. Kowalski uważał, że nie można mówić, że nie ma nic do zarzucenia Radzie. 

Uważał, że błędy są, bo temat dotyczący budowy sal gimnastycznych był podnoszony 

niejednokrotnie w tej kadencji. Dodał, że sięganie do czasów PRL jest niewłaściwe na dany 

czas. Zakończył swoją wypowiedź stwierdzeniem, że pewne rzeczy nie zostały zrobione i 

przewidziane. 

 

Do dyskusji włączyła się również radna A. Marciniak, która zauważyła, że zna szkoły od 

podstaw, ale nie będzie sięgać do czasów PRL tylko do czasów po PRL. Stwierdziła, że zebrani 

nie mają wiedzy na temat tego jakie wyposażenie mają szkoły. Przypomniała, że myślano o 

likwidacji szkoły w Petrykozach, dlatego pytała skąd pogląd, że jest ona traktowana „po 

macoszemu”. W swoim czasie była mowa o konieczności rozbudowy gimnazjum w 

Piątkowisku. Jednak, gdy zaczęło to działać, to zlikwidowano gimnazjum. Podkreśliła, że szkół 

jest wiele, pieniędzy mało, a chce się wielu inwestycji. Dlatego wyraziła wdzięczność 

dyrektorom za ich pracę. Wracając do rozbudowy szkoły w Petrykozach przypomniała, że 

inwestycja miała wynieść 3-4 mln zł, a obecnie jest to 6 mln zł. Podobnie boiska 

wielofunkcyjne. Miały one kosztować 400 tys. zł, a obecnie ich koszt to 900 tys. zł.  

 

Dyrektor szkoły w Bychlewie zwróciła uwagę, że również jej szkoła boryka się z problemem 

braku miejsca. Niemniej podziękowała radnym zaznaczając, że jest lepiej niż w szkołach 

miejskich. 

 

W tym momencie radny J. Błoch wystąpił z formalnym wnioskiem o zakończenie dalszej 

dyskusji w tym punkcie.  

 

Niemniej chęć zabrania głosu wyraził radny A. Skawiński. Radny wyraził pogląd, że nie 

wszystko zostało zrobione – nie wykorzystano środków z Regionalnego Programu 

Operacyjnego. Miały być wykonane dwie termomodernizacje, ale z uwagi na braki formalne 

wnioski nie przeszły. Zwrócił uwagę, że jest strona internetowa, gdzie można sprawdzić ilość 

środków pozyskane przez gminy na inwestycje tzw. twarde. Gmina Pabianice pozyskała 0 zł. 

 

Po powyższym jeszcze raz głos zabrała dyrektor szkoły w Petrykozach, która wnioskowała o 

zwiększenie liczby godzin dla pielęgniarki szkolnej, tak aby była obecna 2 razy w tygodniu po 

2 godziny. Prosiła również o zastanowienie się nad żłobkami i przedszkolami, ponieważ do 

gminy sprowadza się coraz więcej młodych ludzi i są takie potrzeby. 

 

O głos poprosił również W-ce Wójt, który odniósł się do wypowiedzi radnego A. 

Skawińskiego. W-ce Wójt wyjaśnił, że mapa dotacji uwzględnia tylko projekty realizowane z 

dofinansowaniem z RPO, z czego gmina nie może najczęściej korzystać, bo projekty są 

skierowane głównie do dużych miast. Mapa dotacji na wspomnianej stronie nie uwzględnia 

środków pozyskanych z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 
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Radny podkreślił, że chodziło mu o środki z RPO i mógł wskazać wiele biedniejszych gmin, 

które korzystały z tych środków. 

 

Przewodniczący Rady zakończył dalszą dyskusję w tym temacie. Podsumował powyższe 

stwierdzeniem, że z jego perspektywy szkoły są dobrze przygotowane. Podziękował także 

Wójtowi i pracownikom Urzędu. Podkreślił, że Gmina Pabianice nie może skorzystać z wielu 

programów, ponieważ gmina nie jest biedna. Następnie podziękował dyrektorom za 

przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego i złożył życzenia na przyszłość.  

Na tym zakończono. 

 

Ad. pkt 8. 

Wójt Gminy przedłożył informację o stanie realizacji inwestycji gminnych zapisanych w 

budżecie gminy.  

Przedłożona informacja stanowi zał. nr  5 do protokołu.  

Po przedłożonej informacji głos zabrała radna Z. Kasperska stwierdzając, że  niepokój 

wywołuje u niej brak kontynuacji świetlicy w Porszewicach, o której  już drugą kadencję 

zabiega i na którą  zabezpieczone zostały środki w budżecie gminy. 

W tej chwili ze względu na trudności związane z terenem (uszkodzenie melioracji) budowa w 

ogóle została odroczona. Radna wyraziła wielką obawę, czy inwestycja ta zostanie podjęta, stan 

taki nazwała swoją jako radnej tego terenu porażką.  

Zdanie radnej podzielił również radny K. Kowalski solidaryzując się z nią i stwierdzając 

również, że wiele postulatów zgłaszanych przez niego z terenu,  w którym sprawuje mandat nie 

udało się rozwiązać ze względu jak wyraził na taki układ głosów w radzie. 

 

Ad. pkt 9. 

 

W-ce Przewodnicząca Rady Z. Kasperska przedstawiła projekty uchwał od nr roboczego 

LX/A/2018 do nr LX/N/2018, co stanowi zał. od nr 6 do nr 20. 

 

Odnosząc się do projektu uchwały o nr roboczym LX/A/2018 głos zabrał mecenas A. 

Jankowski, który zauważył, że z uzgodnień przed sesją wynikła pewna uwaga, stąd prośba o 

dokonanie autopoprawki w §50 ust. 5, tj. słowa „Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej” 

zastąpić słowem: „Kontrolowanego”. 

 

Innych uwag nie było. 
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Dodatkowo Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali wszystkie autopoprawki do 

projektu uchwały, które stanowią zał. nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

Radni przyjęli uchwałę nr LX/535/2018 wraz z autopoprawkami Wójta, jednogłośnie. 

Uwag nie zgłaszano również do projektów uchwał o nr roboczych LX/B/2018 i LX/C/2018. 

Uchwały odpowiednio nr LX/536/2018 i LX/537/2018 wraz z autopoprawkami Wójta zostały 

przyjęte jednogłośnie. 

Uwag nie zgłaszano również do projektów uchwał od nr roboczego LX/D/2018 do LX/F/2018. 

Uchwały odpowiednio nr LX/538/2018, LX/539/2018 i LX/540/2018 zostały przyjęte 

jednogłośnie. 

Do kolejnego projektu uchwały o nr roboczym LX/G/2018 autopoprawkę Wójta zgłosiła 

Skarbnik. Była ona następująca: 

 w §2 uchwały dopisać po słowach: „W wyniku wyżej wymienionych zmian” dopisać: 

„i zmian dokonanych zarządzeniem Nr 40 Wójta Gminy Pabianice”; 
 w zał. nr 1 do uchwały poprawić kwotę w dziale 600 zmniejszyć na kwotę: 245.000 zł, 

w dziale 926 zwiększyć na kwotę: 26.809 zł, co daje łącznie kwotę: 395.000 zł;o 

 w załączniku inwestycyjnym zmniejszyć rezerwę inwestycyjną o 10 tys. zł. 
 

Uwag do powyższego nie było. Uchwała Nr LX/541/2018 została przyjęta jednogłośnie wraz 

z autopoprawkami. 

 

Uwag do kolejnych projektów uchwał od nr roboczego LX/H/2018 do nr LX/N/2018 nie 

zgłaszano Uchwały odpowiednio nr LX/542/2018, LX/543/2018, LX/544/2018, LX/545/2018, 

LX/546/2018, LX/547/2018, LX/548/2018 i LX/549/2018 zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Ad. pkt 10. 

 

W ramach odpowiedzi na interpelacje i wnioski nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. pkt 11. 

 

W ramach wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych jako pierwszy głos zabrał radny 

H. Szafrański, który podziękował w imieniu swoim i mieszkańców Jadwinina za wykonanie 

nakładki asfaltowej na odcinku Bychlew-Jadwinin. 
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W tym miejscu głos zabrał również radny A. Wąsat, który poinformował o problemach w 

związku z funkcjonowaniem świetlicy wiejskiej w Hermanowie w miesiącu lipiec-sierpień z 

powodu urlopów. 

 

Głos zabrał również sołtys wsi Petrykozy W. Lewandowski, który zaprosił na piknik rodzinny 

w sobotę o godz. 17.00. 

 

Innych spraw nie było. 

Przewodniczący Rady zamknął obrady LX sesji Rady Gminy. 

 

        Obradom sesji przewodniczył: 

       Przewodniczący Rady Gminy Pabianice 

         Marek Muszczak  

Protokołowały: 

Urszula Czerwonka  

Andżelika Struzikiewicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


